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A 115. Küldöttgyűlést dr. Hatala Pál nyitotta meg, 
majd a tanácskozás résztvevői elénekelték a nemze-
ti Himnuszt. Ezután az elnök köszöntötte a Küldött-
gyűlés résztvevőit, az Egyesület tagságának küldötte-
it, a tiszteleti tagokat és pártoló tagokat, a Miskolci 
Egyetem képviselőit, az ország egyetemeinek, Valéta 
Bizottságainak képviselőit, a társszervezetek képvise-
lőit, a hatóságok képviselőit, a meghívott vendégeket. 
Külön köszöntötte dr. Tardy Pál, exelnököt, a Szeni-
orok Tanácsának elnökét, Rabi Ferencet, a Bánya-, 
Energia- és Ipari Dolgozók Szakszervezetének elnö-
két, Zelei Gábort, a Magyar Bányászati Szövetség 
ügyvezető főtitkárát, valamint dr. Debreczeni Ákost, 
az OMBKE Felügyelőbizottságának elnökét. Külön 
megköszönte dr. Bíró Marcellnek, az SZTFH elnöké-
nek, hogy lehetővé tette, hogy a 115. Tisztújító Kül-
döttgyűlés méltó környezetben végezhesse munkáját.

Az elnök felolvasta dr. Pataki Attila tiszteleti tag 
neki írt levelét, melyben lemond mind egyesületi, 
mind tiszteleti tagságáról.

Ezt követően dr. Hatala Pál elnök, egészségügyi 
indokokra hivatkozva bejelentette lemondását az 
egyesületi elnöki pozícióról, kérve a küldöttgyűléstől 
annak tudomásul vételét. A tanácskozás a bejelentést 

tudomásul vette. A levezető elnöki tisztet dr. Szom-
batfalvy Anna alelnök vette át, és megköszönte az el-
nöknek a tagság nevében is az elnöksége alatti hat év 
áldozatos munkáját, amit az Egyesületért folytatott.

Ezután Rabi Ferenc, a Bánya-, Energia- és Ipari 
Dolgozók Szakszervezetének elnöke köszöntötte a 
Kül döttgyűlést, az egész bányásztársadalom nevében.

Ezt követően Hollósi László, a Mandátumvizsgáló 
és Szavazatszámláló Bizottság elnöke átadta a hitele-
sített jelenléti íveket és bejelentette:

Az Országos Magyar Bányászati és Kohászati Egyesület  
115. Küldöttgyűlése

115th Assembly of Delegates of the Hungarian National 
 Mining and Metallurgical Association

 

2024. május 11-én megtartotta ülését az Országos Magyar Bányászati és Kohászati  Egyesület 
115. Küldöttgyűlése. Az eseménynek Budapesten a Szabályozott Tevékenységek Felügyeleti Ható-
ságának díszterme adott helyet.

The Hungarian National Mining and Metallurgical Association held its 115th Assembly of 
 Delegates on May 11, 2024. The event took place in the hall of the Supervisory Authority for 
Regulated Activities in Budapest

Szavaznak a 115. Küldöttgyűlés résztvevői

Dr. Hatala Pál és dr. Szombatfalvy Anna
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�� az Egyesület szavazati jogú küldötteinek szá-
ma: 134 fő,
�� a határozatképességhez szükséges küldöttek 
száma (50% +1 fő): 68 fő,
�� a hitelesített jelenléti ívek alapján jelen lévő 
küldöttek száma: 82 fő,
�� ami több, mint ami a határozatképességhez 
szükséges.

Az alelnök megállapította, hogy a 115. Küldött-
gyűlés határozatképes. Ezt követően az alelnök a kö-
vetkező személyeket javasolta a 115. Küldöttgyűlés 
tisztségviselőinek.

Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló Bizottság:
�� Farkas György, okl. kohómérnök
�� Gábrisné Konrád Anikó, okl. gázipari mérnök
�� Hollósi László, földmérő (elnök)

Jelölőbizottság:
�� Németh László okl. bányamérnök (elnök)
�� Hajnáczky Tamás okl. bányamérnök
�� Hajnal János okl. kohómérnök
�� Katkó Károly okl. kohómérnök
�� Nagyné Halász Erzsébet okl. kohómérnök
�� Id. Ősz Árpád okl. olajmérnök
�� Dr. Török Tamás okl. kohómérnök

Határozatszövegező Bizottság:
�� Dr. Pintér Richárd, okl. kohómérnök (elnök)
�� Dencs LászlóI okl. olajmérnök
�� Dr. Fegyverneki György, okl. kohómérnök

Jegyzőkönyv készítője: Pintér Mária, egyesületi titkár

Jegyzőkönyv-hitelesítők: Boross Péter okl. kohómér-
nök, Huszár László okl. bányamérnök.

A tisztségviselőkről szóló javaslatokat a Küldött-
gyűlés egyhangúlag megszavazta.

Ezután a Küldöttgyűlés egyhangúlag elfogadta a 
meghirdetett Napirendet (1. sz. melléklet: lásd itt.)

Hagyományainkhoz híven a Bányász Himnusz ha-
rangjátékát hallgatva, a küldöttgyűlés résztvevői meg-
emlékeztek az előző küldöttgyűlés óta elhunyt tagtár-
sainkról. (Az elhunytak listáját a 2. számú melléklet 
tartalmazza. Olvasható itt.)

Az alelnök bejelentette, hogy mivel a Bányásza-
ti Szakosztály április 20-i tisztújító küldöttgyűlésén 
a többség nem választotta meg alelnöknek Kárpáti 
Lászlót, aki ezért arra a következtetésre jutott, hogy 
nem kívánja a továbbiakban képviselni a szakosztályt 
az elnökségben. Az április 25-i szóbeli lemondását 

május 6-án írásban is megerősítette. Dr. Szombatfalvy 
Anna megköszönte Kárpáti László munkáját.

Ezután az alelnök felkérte Kőrösi Tamás egyesü-
leti igazgatót, hogy ismertesse az Elnökség beszámo-
lóját. 

Az Egyesület Elnökségi beszámolója

Az Egyesület igazgatója elmondta, hogy az Egyesület 
előző küldöttgyűlés óta végzett tevékenységéről és a 
2023. év gazdálkodásáról szóló jelentést (mérleg és 
eredménykimutatás), a közhasznúsági jelentést, a Fel-
ügyelőbizottság jelentését, valamint a határozati ja-
vaslatokat a küldöttek írásban megkapták. Így felszó-
lalásában néhány gondolattal kiegészítette a 
beszámolót, és ismertette a 2024. évi gazdálkodási 
terv fő mutatóit, vetítéssel is illusztrálva azokat. El-
mondta, hogy az OMBKE 2023-ban, a közhasznú 
szervezetekről szóló törvény és az Egyesület alapsza-
bályában megfogalmazott előírások szerint működött. 
A 114. küldöttgyűlés határozatai elfogadták az Egye-
sület 2022. évi pénzügyi beszámolóit, közhasznúsági 
jelentését és a 2023. évi tervet, valamint az Egyesület 
befektetési szabályzatát.

Az Elnökség tevékenységéről szólva kifejtette, 
hogy a 2023. május 20-ai Küldöttgyűlés óta a Választ-
mány nyolcszor ülésezett, „hibrid” módon, fizikai 
részvétellel és „online” módon, ezeken a tanácsko-
zásokon rendszeresen megvitatták, értékelték a soron 
következő teendőket és az egyesület jelentősebb ese-
ményeit.

Felsorolta az elmúlt egy év legfontosabb felada-
tait.

�� Kiemelten foglalkozott az Elnökség az egye-
sületi „médiamix” további fejlesztésével, be-
leértve a Bányászati és Kohászati Lapok meg-
újítását, a Hírlevél rendszeres heti közlését, 
az egyesületi közösségi felületek létrehozását 

Kőrösi Tamás az Egyesület igazgatója tartotta meg az 
elnökség beszámolóját

https://ombke.hu/wp-content/uploads/2024/06/Meghirdetett-napirendek-listaja.docx
https://ombke.hu/wp-content/uploads/2024/06/Elhunytak-listaja.docx
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és a honlap fejlesztését. A BKL felelős szer-
kesztője Hajnal József okl. kohómérnök lett, 
akiben rutinos, a média területén sok tapaszta-
lattal rendelkező újságírót nyert az Egyesület. 
Vezetésével az új szerkesztőbizottság nagyon 
jól dolgozik, elősegítve, hogy nagy elődünk, 
Péch Antal által 1868-ban alapított Bányászati 
és Kohászati Lapok ezentúl a 155 éves dicső 
múltjához méltó színvonalú tudományos lap-
ként jelenik meg, digitális formában.
�� Hajnal József a Hírlevél szerkesztését is elvál-
lalta, megújítva annak struktúráját, felhasznál-
va több évtizedes újságírói rutinját.
�� 2023. március 18-án hatalmas tűzvész pusztí-
tott Selmecbánya központjában, az általunk oly 
jól ismert Szentháromság téren. Hét világörök-
ségi épület tetőszerkezete és felső szintjei lán-
goltak, köztük a Bányászati Múzeum levéltára 
is. A tüzet sikeresen eloltották, de szinte felbe-
csülhetetlen kár érte a Bányászati Múzeumot, 
s megsegítésükre már a következő héten ado-
mánygyűjtést kezdett szervezni Egyesületünk. 
A gyűjtés eredményeként, a mi szintünkön 
igen sikeresnek mondhatóan, 2500 Eurónak 
megfelelő összeg gyűlt össze, négy hónap alatt. 
Szlovák testvéregyesületünkkel, és a múzeum 
vezetésével tárgyalva úgy döntött az Egyesü-
let vezetése, hogy az adományt közvetlenül a 
múzeum vezetésének adja át, elkerülve az eset-
leges adminisztratív süllyesztők lehetőségét. 
Így 2023. augusztus 1-jén az OMBKE elnöke, 
alelnöke és igazgatója személyesen készpénz-
ben átadta az összegyűjtött adomány összegét a 
Selmeci Bányászati Múzeum igazgatónőjének.
�� Nagy örömmel számolhatok be róla, hogy 
három nagy konferenciánk, a Magyar Öntő 
Napok, az Országos Bányászati Konferencia és 

a Kő- és Kavicsbányász Napok is kiváló ered-
ménnyel, jelentős anyagi bevétellel zárult. Re-
méljük, idén is követni tudjuk ezt a tendenciát, 
a résztvevők magas számát is beleértve.
�� Az Elnökség több ülésén foglakozott a 115. 
Küldöttgyűlés előkészítésével, s határozott 
kitüntetések odaítéléséről, valamint új tiszteleti 
tagjainak a Küldöttgyűlésre való előterjeszté-
séről is.
�� Az Egyesület pénzügyi helyzetét az Elnök ség 
rendszeresen elemezte, értékelte a gazdálko-
dást, és a 2023. évi mérleget és közhasznúsági 
jelentést elfogadta és a Küldöttgyűlés elé ter-
jeszti jóváhagyásra.
�� Az Elnökség döntött a 2024. évre vonatkozó 
gazdálkodási terv Küldöttgyűlés elé terjeszté-
séről összhangban a Felügyelőbizottság és a 
Könyvvizsgáló véleményével, jóváhagyásra.
�� Fontos eleme a 2024-es tervnek, hogy az El-
nökség duplájára emelte a Szakosztályok által 
az év folyamán önállóan felhasználható egye-
sületi költségkereteket. Erről később részlete-
sen is fogok szólni.

A taglétszám alakulásáról elmondta:
�� 2023. december 31-én az Egyesületnek 2388 
tagja volt.
�� A 114. küldöttgyűlés óta, mint ahogy az imént 
szomorúan hallhattuk, 42 tagunk hunyt el. 
�� Az viszont örvendetes, hogy 2023-ban 97 új 
tag lépett be, így a kilépésekkel, tagság-meg-
szűnésekkel együtt is 19 fővel nőtt a létszám az 
előző évhez képest.

Ennek ellenére, továbbra is jelentős prob-
lémát jelent, hogy a tagok számottevő része 
nem fizeti rendszeresen a tagdíját. 2023.12.31-
ig mindösszesen 1877 tagtársunk fizette ki az 

A tanácskozás résztvevői a beszámolót hallgatják
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évi tagdíját. A többszöri felhívás hatására az 
első negyedévben nagyon sokan rendezték 
tartozásukat, de még így is számottevő azok 
létszáma, akik nem fizették meg az előző évi 
tagdíjukat. A Civil törvény és az új Alapsza-
bály előírása szerint, akinek az előző évről 
tagdíj elmaradása van, és március 31-g nem 
fizeti ki, azoknak meg kell szüntetnünk a tag-
ságukat!

Ismételten felhívjuk a szakosztályok és helyi 
szervezetek figyelmét, hogy egyeztessenek a 
nem fizető tagjaikkal.
�� Tanulságos, hogy az Egyesület taglétszá-
mának kétharmada 60 év fölötti, és 30%-a 
75 év feletti. Látszik az egyesület átlagélet-
korának folyamatos növekedése, ami ellen 
tennünk kell. A 40 év alattiak száma nem 
éri el a 10%-ot, ezért elsősorban a fiatalok, 
egyetemi végzősök beléptetését kell szorgal-
maznunk.

A legrégebbi és legidősebb tagtársakról a következő-
ket mondta:

�� Legidősebb tagunk dr. Pilissy Lajos, az önté-
szeti szakosztály tagja és 1925-ben született, 
elmúlt 99 éves! Egyben ő a legrégebb óta tagja 
Egyesületünknek, 1948-ban lépett be!
�� A magas életkor, a hosszú egyesületi tagság 
tiszteletet érdemel… Dörgő hangon köszöntsük 
dr. Pilissy Lajost: VIVÁT! VIVÁT! VIVÁT!

Az Egyesület gazdálkodásával kapcsolatban kifejtette:
�� Az egyéni tagdíjbevételek csökkenése kapcsán 
meg kell jegyeznem, hogy bizony a tagdíjfize-
tési fegyelmen van javítani valónk!
�� Pártoló tagdíj-bevételeink szerencsére nem 
csökkentek
�� A személyi jövedelemadó 1%-ából származó 
bevételeink 1 millió Ft-ot kicsit meghaladóak, 
de ez a folyamatosan idősödő korösszetétel 
miatt várhatóan csökkenni fog, hiszen a nyug-
díjakból nem vonnak jövedelemadót! Minden-
esetre továbbra is kérjük aktív dolgozó tagtár-
sainkat, hogy az 1% átutalásával valamennyien 
tiszteljék meg az Egyesületünket a jövőben.

A 2024-es tervezésről részletesebben szólt:
�� A 2024-es év pénzügyi tervezésénél óvatos 
optimista közelítést alkalmaztunk, figyelemmel 
az általános gazdasági környezet és az előző 
évben kialakult inflációs helyzet várható vál-
tozásaira. A pontosabb tervezéshez segítséget 
nyújtott, hogy mind az egyéni tagdíjaknál, 
mind a pártolói tagdíjaknál gyakorlatilag az 
április végéig beérkezett tény összegeket le-

hetett figyelembe venni. Továbbá, már két 
idei jelentősebb rendezvényünk lebonyolítása 
megtörtént, így ezek tényszámait lehetett hasz-
nálni, mind a bevételi, mind a kiadási oldalon. 
A bérköltségek jelentősnek tűnő emelkedését 
az okozza, hogy az informatikus rendszergazda 
korábban egyéni vállalkozó volt, és az ő illet-
ménye a megbízási díjaknál szerepelt 2023-
ban. Ez évben a rendszergazda normál mun-
kavállaló, ezért a bérét itt kell szerepeltetni, ez 
növeli a bérköltséget.

A Szakosztályok önállóan felhasználható költségkere-
tei 2024-ben:

�� Az Elnökség, 2024. február 27-i ülésén 
megszavazta és határozatot hozott, hogy a 
Szakosztályok által önállóan felhasználható 
költségkeretek gyakorlatilag 2024-ben a dup-
lájára emelkedjenek, 2023-hoz viszonyítva. 
A költségkeretek az alábbi szabályok szerint 
alakultak:
a)  A Szakosztályok költségkeretei 2024 évre 

legyenek:
– a Szakosztály rendes tagjai által a tárgy-

évet megelőző évben december 1-ig be-
fizetett egyéni tagdíj legalább 30%-a,

– plusz a Szakosztályhoz kapcsolhatóan a 
tárgyévet megelőző évben december 1-ig 
befizetett általános célú pártolói tagdíj 
legalább 30%-a.

– az Egyetemi Szakosztály esetében az 
Egyesület pártoló tagjai által tárgyévet 
megelőző évben december 1-ig befizetett 
általános célú tagdíj legalább 10%-a.

b)  A Szakosztályok önállóan felhasználható 
költségkeret terhére történő elszámolás 
és kifizetés csak az illetékes Szakosz-
tály elnök ellenjegyzésének birtokában 
történhet meg. Ezenkívül a 2023-ban el 
nem költött, áthozott költségkereteiket is 
elkölthetik.
  Ezekkel az intézkedésekkel remélhe-
tőleg sikerül a Helyi Szervezetek régóta 
problémát jelentő gazdálkodási lehetősé-
geit úgy bővíteni, hogy idén jóval több, 
sikeres szakmai programot tudnak szer-
vezni, mint korábban. Hiszen mindannyi-
an tudjuk, hogy az egyesületi élet valójá-
ban a Helyi Szervezetekben folyik, ők az 
Egyesület testének létfontosságú sejtjei, 
őket kell táplálni, segíteni!

Végül Kőrösi Tamás a 114. Küldöttgyűlés óta eltelt 
esztendő fontosabb egyesületi eseményeiről vetített 
képes beszámolót.
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A Felügyelőbizottság beszámolója

Ezt követően dr. Debreczeni Ákos, okleveles bánya-
mérnök, a Felügyelőbizottság elnöke, terjesztette szó-
beli jelentését a Küldöttgyűlés elé. Elmondta, hogy a 
Felügyelőbizottság a 2023-as év gazdálkodásának el-
lenőrzése során az alábbi dokumentumokat tárgyalta 
meg:

�� a kettős könyvvitelt vezető egyéb szervezet 
egyszerűsített éves beszámolója és közhasznú-
sági melléklet (PK-942) beszámolót,
�� a Kiegészítő mellékletet,
�� a Közhasznúsági mellékletet a 2023. évről,
�� az Egyszerűsített éves beszámoló mérlegét,
�� az Egyszerűsített éves beszámoló eredményki-
mutatását,
�� a Kiegészítő melléklet az egyszerűsített éves 
beszámolóhoz,
�� a Független könyvvizsgálói jelentést és
�� a Teljességi nyilatkozatot.

A független könyvvizsgáló megállapította, hogy 
az egyszerűsített éves beszámoló megbízható és valós 
képet ad az Egyesület 2023. december 31-én fennálló 
vagyoni és pénzügyi helyzetéről.

Az egyszerűsített mérleg és az eredménykimutatás 
szerint az eszközök és a források egyező végösszege 
175.350.000,– Ft, a tárgyévi eredmény 3.366.000,– Ft 
nyereség. Az eredmény teljes összege közhasznú te-
vékenységből származik. Az Egyesületnek vállalko-
zási tevékenységből nem volt bevétele. A saját tőke 
2023-ban 3.366.000,– Ft-tal nőtt.

A Felügyelőbizottság javasolja a 2023-as pénz-
ügyi és előzőekben felsorolt dokumentumainak elfo-
gadását.

Dr. Debreczeni Ákos elmondta, hogy a Felügyelő-
bizottság megvizsgálta a a 2024-es pénzügyi tervet és 
az azt alátámasztó kalkulációkat. Megállapítjuk, hogy 
az Egyesület Vezetése az általa ismert adatok alapján 
igyekezett reális költségtervet készíteni. A gazdálko-

dás tervezett eredménye 1.128.364,– Ft, amely mér-
sékelt tartalékot jelent váratlan pénzügyi események 
fedezetére. Ezenkívül a szakosztályok is képeztek 
összesen 625.367,– Ft tartalékot előre nem látható 
költségeikre, valamint rendelkezésükre áll további 
1.521.104,– Ft előző évről áthozott fel nem használt 
keret.

Az elmúlt években az Egyesület gazdálkodása 
átalakult, jelentős pénzügyi eredményjavulást hozó 
intézkedések történtek. Ezzel együtt a költségszerke-
zet is módosult, székházvásárlásra került sor, mely-
nek fenntartása jelentős kiadással jár. Megváltozott a 
szakosztályok finanszírozása is. A Felügyelőbizottság 
megállapítja, hogy a 2024-es költségvetésben terve-
zett kiadási szerkezet fenntartásához növelni kell a 
bevételeket. Törekedni kell a pályázati és a bérbe-
adásról származó bevételek növelésére is. A Felügye-
lőbizottság javasolta a 2024. évi pénzügyi terv elfo-
gadását.

Az alelnök megköszönte a Felügyelőbizottság je-
lentését, majd felkérte a dr. Pintér Richárd által ve-
zetett Határozatszövegező Bizottságot, hogy a testület 
kezdje meg a munkáját és készítse el határozati szö-
vegjavaslatát.

Tiszteleti és tiszteletbeli tagok kitüntetése

Ezután a napirend szerint a tiszteleti és tiszteletbe-
li tagok megválasztása következett. A tiszteleti ta-
gok választása az Elnökség előterjesztése alapján a 
küldöttgyűlés nyílt állásfoglalásával történik. Tehát 
egyenként, nyílt szavazással választották meg a jelöl-
teket.

Kőrösi Tamás egyesületi igazgató ismertette az El-
nökség előterjesztését:

Az Országos Magyar Bányászati és Kohászati 
Egyesület elnöksége a 2024. április 25-i ülésén az El-
nökség tagjainak szavazatai szerint

Tiszteleti tag kitüntető címre:
   Dallos Ferencné, Bács Péter és Sallay Árpád tag-

társainkat jelöli,
Tiszteletbeli tag címre:
   Werner Norbert tagtársunkat jelöli
a 115. Küldöttgyűlés elé elfogadásra.

Dallos Ferencné, Bács Péter és Sallay Árpád tag-
társaink az egyesületi munka keretében az Egyesüle-
tért, az Egyesület céljainak megvalósulásáért, a szak-
máink fejlesztéséért és hagyományaink ápolásáért 
több évtizedes munkájukkal sokat fáradoztak, s ezzel 
a tagság többsége előtt elismerést és nagyrabecsülést 
szereztek. Ezért javasolja az Elnökség Dallos Ferenc-
né, Bács Péter és Sallay Árpád tagtársainkat az Egye-
sület tiszteleti tagjává választani.

Dr. Debreczeni Ákos a Felügyelőbizottság elnöke elő-
terjeszti szóbeli jelentését
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Werner Norbert, magyar ajkú szlovák állampolgár, 
az elmúlt több, mint két évtized során Egyesületünkért 
tett, kiemelkedően odaadó és önzetlen, mindenkor se-
gítőkész munkája során minden felvidéki területen, de 
főleg Selmecbányán rengeteget segített nekünk, fordí-
tani, előkészíteni, szervezni, minden vonatkozásban. 
A város vezetőivel, a Szlovákiai Bányászati Egyesü-
letek és Céhek Szövetsége, a Szlovák Bányászati Szö-
vetség szervezeteivel kialakult gyümölcsöző viszony, 
a magyar bányász és kohász tagtársakkal működő 
kiválóan nyitott és mindenkor segítőkész kapcsolat 
(akár Szlovákiában, akár Magyarországon, akár Ro-
mániában vagy máshol) meghatározóan segíti Egye-
sületünk nemzetközi kapcsolattartó munkáját.

A Küldöttgyűlés Dallos Ferencnét egyhangúlag, 
Bács Pétert 3 tartózkodással, Sallay Árpádot egyhan-
gúlag megválasztotta az Egyesület tiszteleti tagjává. 
Werner Norbertet egyhangúlag megválasztotta a Kül-
döttgyűlés az Egyesület tiszteletbeli tagjává.

Ezután dr. Szombatfalvy Anna alelnök gratulált a 
kitüntetetteknek és átadta a tiszteleti és tiszteletbeli 
tagsággal járó jelvényeket és okleveleket.

Új, a bányászati szakmákat képviselő alelnök meg
választása

Dr. Szombatfalvy Anna alelnök szólt a Küldöttgyűlés 
résztvevőihez. Elmondta: Mivel Kőrösi Tamás alelnök 
tavaly novemberben – elvállalva az egyesületi igazga-
tói megbízást – szintén lemondott alelnöki tisztjéről, 
így a Küldöttgyűlésnek új, a bányászati szakmákat 
képviselő alelnököt kell választania. Itt szeretném 
megragadni az alkalmat, hogy megköszönjem a tag-
ság nevében Kőrösi Tamás 14 éves munkáját!

Ezt követően az alelnök felkérte Németh Lászlót, 
a Jelölőbizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság 
javaslatát. Németh László ismertette a bizottság javas-
latát, mely szerint a bányászati szakmákat képviselő 
alelnöki posztra Jármai Gábor okl. olajmérnök tag-
társunkat javasolják. További javaslat nem volt, így 
Jármai Gábor neve került a szavazólapokra.

Az ülést levezető alelnök feltette a kérdést, van-e 
a Küldöttgyűlés résztvevőinek további hozzászólá-
sa, indítványa. Dr. Fegyverneki György, az Öntészeti 
Szakosztály elnöke jelentkezett hozzászólásra, mely-
ben megköszönte a szakosztály nevében dr. Hatala 
Pál elnök hatéves munkáját. Ezután kifejtette javasla-
tát, mely szerint a Knappentag után egyeztetni kíván 
a többi szakosztály vezetőivel egy teljes tisztújításról 
az Egyesületben.

Ezt követően az alelnök 30 perces szünetet ren-
delt el a szavazás lebonyolítására. A szünet után 
Törő György, a Bányászati Szakosztály elnöke, a 
XII. Bányász-Kohász-Erdész Találkozó szervezőbi-
zottságának vezetője kért szót. Röviden tájékoztatta 
a Küldöttgyűlést a találkozó előkészületeiről.

Kiemelkedő tevékenységek elismerése

2024-ben az OMBKE Elnöksége
�� Az Egyesület kiemelkedő támogatója címet 
ado mányozta dr. Szabó György olajmérnök-
nek, a TDE Services felelős műszaki vezetőjé-
nek (FMV), a MOL NyRt. egykori vezérigaz-
gatójának,
�� Az év bányászati-kohászati kiállítóhelye 
szakmai díjat adományozta a zalaegerszegi 
Magyar Olaj- és Gázipari Múzeum (MOGIM) 
részére az OMBKE Történeti és Múzeumi 
Bizottsága javaslata alapján,
�� Az év bányászati-kohászati kiállítóhelye 
közönségdíjat adományozta a Rudabányai 
Bányászattörténeti Múzeum részére a 
beérkezett szavazatok alapján.

A díjakat dr. Szombatfalvy Anna alelnök adta át.

Ezt követően az alelnök érmeket, 50 éves tagsá-
gért járó jelvényeket, plaketteket és okleveleket adott 
át. (A kitüntetettek listáját a 3. számú melléklet tartal-
mazza: letöltés itt.)

A Küldöttgyűlés határozatai

1-115/2024. (05.11.) számú határozat:
A Küldöttgyűlés elfogadta az OMBKE 2023. évről 
szóló közhasznúsági jelentését.
2-115/2024. (05.11.) számú határozat:
A Küldöttgyűlés elfogadta az OMBKE 2023. évről 
szóló számviteli beszámolóját és a mérleget.
3-115/2024. (05.11.) számú határozat:
A Küldöttgyűlés elfogadta a Felügyelő Bizottság je-
lentését az OMBKE 2023. évi tevékenységéről.
4-115/2024. (05.11.) számú határozat:
A Küldöttgyűlés elfogadta az OMBKE 2024. évi gaz-
dálkodásáról szóló tervet.

Bács Péternek dr. Szombatfalvy Anna alelnök nyújtotta át 
a kitüntetést

https://ombke.hu/wp-content/uploads/2024/06/Kituntettettek-listaja.docx
https://ombke.hu/wp-content/uploads/2024/06/Kituntettettek-listaja.docx


8 BÁNYÁSZATI ÉS KOHÁSZATI LAPOK 157. évfolyam, II. szám

Ezután az új alelnök megválasztásával kapcsola-
tos eredmény ismertetésére került sor.

Az OMBKE új, bányászati szakmákat képviselő 
alelnöke: Jármai Gábor lett. Dr. Szombatfalvy Anna 
alelnök gratulált a megválasztott új, a bányászati szak-
mákat képviselő alelnöknek, akinek átadta a díszsza-
lagját, melyet az ünnepélyes átvétel után az új alelnök 
felöltött.

Dr. Szombatfalvy Anna alelnök felkérte dr. Len-
gyel Károlyt, az Alapszabály Bizottság elnökét a fon-
tos tájékoztatás ismertetésére.

Dr. Lengyel Károly elmondta: Az Alapszabályban 
rögzítettek alapján fő szabály szerint az Egyesület 
ügyvezetését az Elnökség látja el. Az Elnökség dön-
téseinek végrehajtását az elnök szervezi meg, egyben 
saját hatáskörében egyedül és teljeskörűen képviseli 

az Egyesületet. Akadályoztatása, jelen esetben lemon-
dása után a két alelnök, vagy egyes esetekben az Elnök 
hiánya miatt az Elnökség írásos megbízása alapján 
egy elnökségi tag és az egyesületi igazgató együttes 
aláírásával lehet az Egyesület képviseletét hivatalosan 
ellátni az új elnök megválasztásáig.

Valamennyiünk felelőssége, hogy ez az állapot át-
meneti és minél rövidebb legyen, elsősorban a Jelölő-
bizottság és az Elnökség tagjainak, a szakosztályok, 
különösen a bányászati szakmák területén tevékeny-
kedő szakosztályok vezetőségének, de mindnyájunk 
munkája, bölcsessége kell mindehhez. Ezt diktálja az 
Egyesület érdeke.

A pénzügyek kezelése az eddigi rend szerint az 
egyesületi igazgató és az egyesületi titkár együttes 
aláírásával történik.

Ezt követően Dr. Szombatfalvy Anna levezető al-
elnök zárszavában megköszönte a részvételt és a szer-
vezők munkáját. Végül felkérte Boross Pétert, hogy 
intonálja szakmai himnuszainkat.

Jármai Gábor megköszönte a bizalmat

Dr. Lengyel Károly az Egyesület vezetésével összefüggő 
szabályokról beszélt

A 115. Küldöttgyűlés a Bányász, Erdész és Kohász Himnusz közös eléneklésével fejeződött be
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